
Geachte heer Olthof, statenleden van de Provincie Noord-Holland,

De afgelopen nacht was warm. Verkoeling opzoeken door het raam open te zetten is bij ons 
geen optie. Niet alleen door het geluid vanaf het Tata Steel terrein. De luchtreinigers die wij 
hebben aangeschaft waarschuwen ons dan dat er te veel fijnstof naar binnen waait. Dit 
baart mij -als moeder van een dochter van 7- extra zorgen. 
Mijn moeder heeft onlangs de diagnose 'longkanker met uitzaaiingen, kleincellig, fase 4' 
gekregen. Terwijl ze al 20 jaar gestopt was met roken. Geboren en getogen in de regio weet 
zij nog goed hoe het hier vroeger was, toen je de waslijn eerst moest afnemen voordat je de 
was kon ophangen. Er was geen onderzoek nodig om te weten dat daar weinig gezonde 
stoffen in zaten. Maar zijn de risico's nu minder? Ik denk het niet.
Ondanks dat mijn ramen meestal dicht zijn, moest ik eerst mijn toetsenbord reinigen 
voordat ik u deze mail kon schrijven. Het doekje is duidelijk vies. En dat terwijl ik hier elke 
dag schoonmaak sinds ik thuiswerk. Wist u dat kankerverwekkende PAK's via de huid het 
lichaam binnen kunnen dringen? En dat deze in grote hoeveelheden gevonden zijn in 
veegmonsters genomen in Wijk aan Zee?

Het RIVM vertelde ons bijna anderhalf jaar geleden dat het stoplicht qua gezondheid op 
oranje stond. En dat er meer onderzoek nodig is.
Ik heb altijd geleerd dat je bij het oranje licht moet stoppen, omdat daarna het stoplicht op 
rood gaat.

Waar ik -anderhalf jaar later- het meest van wakker lig is het feit dat er niets gedaan wordt. 
Ja, er wordt gepraat en er wordt onderzocht, maar het 'stoplicht' gaat de komende jaren niet 
op groen (binnen normen WHO). 

Integendeel. De afgelopen periode kregen wij de eerste resultaten van de verschillende 
gezondheidsonderzoeken. Uit het GGD kankerregistratie-onderzoek blijkt dat in Beverwijk 
27% meer longkanker voorkomt. In ons buurdorp Velsen komt bovengemiddeld veel 
leukemie voor, overigens is dit volgens het rapport in de hele regio Midden Kennemerland 
verhoogd. Uit de nieuwste stofmetingen van het RIVM bleek dat er in onze speeltuinen en 
tuinen nog altijd hoge concentraties lood en vanadium aanwezig zijn en dat het aantal 
kankerverwerkende PAK’s is toegenomen. Hoe kan mijn kind nog onbezorgd buiten spelen?

Maar dit is niet het enige slechte nieuws. In de begeleidende brief (pdf) vindt u een 
opsomming van negen zwaar verontrustende nieuwsberichten uit het afgelopen jaar. Uit 
ieder bericht blijkt dat Tata Steel de uitstoot, veiligheid en opslag van zeer gevaarlijke stoffen 
niet op orde heeft en dat vergunningen niet worden gehandhaafd. ‘Een ontembaar monster’ 
noemde de directie de fabriek in 2018. Twee jaar later is dat monster nog lang niet getemd. 
We zien de Provincie Noord-Holland en de Omgevingsdienst te kort schieten bij 
vergunningverlening, toezicht en handhaving.

Beste heren en dames politici. Mijn vraag is even simpel als complex. Kunt u garanderen dat 
mijn kinderen niet met hun gezondheid de rekening betalen? En wat gaat u eraan doen om 
mij dit te garanderen? Daarbij vraag ik expliciet niet om nog meer onderzoek, maar om actie. 
Het Concept programma Tata Steel 2020 - 2050, opgesteld door de Provincie Noord-
Holland is niet toereikend. Ik onderschrijf de reactie van de dorpsraad Wijk aan Zee. Het 



programma moet concreter en voorzien van meetbare doelen. Vergunningen moeten 
worden aangepast, structureel gemonitord en gehandhaafd. Gevaarlijke en onveilige 
fabrieken moeten worden gesloten. 

Als bezorgde burger reken ik op jullie.

Met vriendelijke groet,


